



Pour le français, [cliquez ici](#).

We knew it was coming, and come it did: it's election season again.

Given the importance of elections for effecting change, we're mobilizing around the federal election too. With the effects of climate change increasingly bearing down, biodiversity loss continuing, and broad discouragement and anxiety about these ecological crises, **the time to act is now**.

We're undertaking initiatives similar to our activities in the recent provincial election.

First, we're developing **plank suggestions** to advance ecology in Ottawa and nation-wide. We'll share these widely, inviting candidates to adopt them in their platforms and encouraging community members to ask candidates about the issues they raise. Find out more and [share your priorities](#)! We'll also develop **a petition** so people can show their support.

We've also begun striking a **research group** to monitor Ottawa's ridings for opportunities to advance ecological issues. If you'd like to participate, please [email us](#).

Finally, we'll help **get out the vote**. We're developing resources urging people to vote and sharing information on doing so, particularly in advance. We'll share these resources online and in person, when we attend community events.

You can keep up with our efforts by following us on social media (@EcologyOttawa). Thank you for joining us on this journey of making Ottawa the green capital of Canada!

In solidarity,
William and the Ecology Ottawa team



Salt campaign success!

Thank you to community members who sent us [dozens of photos](#) of OC Transpo's excessive salting. We were pleased when Councillor Rawlson King brought a motion to Environment and Climate Change Committee incorporating several aspects of our petition. (Watch our delegation at ECCC [here](#)!) Council then passed the motion yesterday unanimously

Fossil fuel misinformation in City facilities

Have you seen the latest in our campaign calling attention to fossil fuel misinformation in City facilities? Check out [The moon landing was faked](#) (fact check: nope) and [Birds aren't real](#) (oops, they are).



Electric School Buses

Last week, [we heard](#) about how British Columbia adopted electric school buses in their fleet from Frank Morasco, Association Manager of the Association of School Transportation Services of BC. Ontario can and should [follow suit](#)!

New Supporter Portal

Do you donate to Ecology Ottawa? (If not, [why not start?](#)) Donors can now access [our Supporter Portal](#) to view upcoming active recurring donations, update your payment method, and make changes. This change is part of our commitment to offer transparency and control over how you support our work. Thank you for your continued support!

Ottawa's response to tariffs

With our partners in the Peoples Official Plan coalition, we sent Mayor Sutcliffe [recommendations](#) for the City's response to tariffs. We called for a strengthening of local food sovereignty, local energy sovereignty, and local circular economy.

Sustainable Development Goal Week

Earlier this month, [we joined](#) the University of Ottawa's Office of Campus Sustainability for a panel on Sustainable Cities. It was great to chat with students, staff, and faculty keen on meaningful change in their community.



Living Snow Fences

Rural residents! The City of Ottawa City of Ottawa is launching a Living Snow Fence program. This brilliant concept, whose development [we supported](#), provides wildlife habitat, prevents soil erosion, and keeps snow off the road, and the City provides the materials, plants, and maintains—and even pays you. Details [are here](#).

Cleaning the Capital

Interested in some spring cleaning, but outdoors? [Register](#) for the City's Cleaning the Capital program until May 2.

Free trees for residents!

Do you have property with space for a tree? The City's program for trees on residential property, which [we supported](#), is now [online](#). The program resembles our own tree giveaway program—participants get help selecting a tree and caring for it—but with larger trees. Note that not all trees available are native. Ecology Ottawa will resume its own giveaway program later this spring.



ECOLOGY OTTAWA IN THE NEWS

Our Climate Change Organizer Nick Grover wrote about “The Path to **15-Minute Neighbourhoods**” and the City’s draft new Zoning By-law in the last edition of Peace and Environment News. (Draft 2 dropped on March 20!) Have [a read](#)!

We [spoke with CTV](#) about Councillor King’s motion calling for a review of **the City’s salting practices**. “‘We could accomplish a lot simply by following basic standards,’ William van Geest, executive director of Ecology Ottawa, told councillors.”

CFRA’s Patricia Boal [invited us](#) onto Ottawa at Work to talk about the City’s proposed changes to the residential boulevard stewardship permissions. Our verdict? “A clear benefits to Ottawans.”



EVENTS

Our Climate Change Organizer Nick Grover will be sharing about our Electric School Bus program at the **Electric Vehicle Council of Ottawa** next Monday, March 31 at 7:30 pm. Join [the meeting](#) either in person or online.

Join us at the Alliance française April 3 at 6 pm, first for a film screening of “**Tant que le soleil frappe**” (As Long as the Sun Hits), and then a presentation from us about our recent work. More information [here](#).

Stay up to date with all of our [events here](#)!

We are powered by our community supporters. [Donate](#) today to help create a green and resilient Ottawa.

Nous savions que cela arriverait, et c'est arrivé : c'est à nouveau la saison des élections.

Compte tenu de l'importance des élections pour le changement, nous nous mobilisons également pour les élections fédérales. Alors que les effets du changement climatique se font de plus en plus sentir, que la perte de biodiversité se poursuit et que le découragement et l'anxiété face à ces crises écologiques est général, **il est temps d'agir.**

Nous entreprenons des initiatives similaires à celles que nous avons menées lors des dernières élections provinciales.

Tout d'abord, nous élaborons des **recommandations** pour faire progresser l'écologie à Ottawa et dans tout le pays. Nous les diffuserons largement, en invitant les candidats à les adopter dans leur programme électoral et en encourageant les membres de la communauté à interroger les candidats sur les questions qu'ils soulèvent. **Partagez vos priorités** avec nous ! Nous mettrons également au point **une pétition** afin que les citoyens puissent manifester leur soutien.

Nous avons également commencé à mettre sur pied un **groupe de recherche** qui surveillera les circonscriptions d'Ottawa pour trouver des occasions de faire avancer les questions écologiques. Si vous souhaitez participer, **envoyez-nous un courriel.**

Enfin, nous aiderons à **faire sortir le vote**. Nous développons des ressources pour inciter les gens à voter et partager des informations sur la façon de le faire, en particulier à l'avance. Nous partagerons ces ressources en ligne et en personne, lorsque nous participerons à des événements communautaires.

Vous pouvez vous tenir au courant de nos efforts en nous suivant sur les médias sociaux (@EcologyOttawa). Merci de vous joindre à nous pour faire d'Ottawa la capitale verte du Canada !

En toute solidarité,

NOUVELLES

Succès de la campagne de salage !

Merci aux membres de la communauté qui nous ont envoyé des dizaines de photos du salage excessif d'OC Transpo. Nous avons été ravis que la conseillère Rawlson King ait présenté une motion au Comité de l'environnement et du changement climatique qui reprenait plusieurs aspects de notre pétition (voir notre délégation au Comité de l'environnement et du changement climatique ici ! (Regardez notre délégation au CECC !)) Le Conseil a ensuite adopté la motion hier à l'unanimité.



Désinformation sur les combustibles fossiles dans les locaux de la ville

Avez-vous vu les dernières nouvelles de notre campagne visant à attirer l'attention sur la désinformation concernant les combustibles fossiles dans les locaux de la ville ?

L'alunissage a été truqué (vérification des faits : non) et les oiseaux ne sont pas réels (oups, ils le sont).

Bus scolaires électriques

La semaine dernière, Frank Morasco, directeur de l'Association des services de transport scolaire de la Colombie-Britannique, nous a expliqué comment la Colombie-Britannique a adopté des autobus scolaires électriques pour son parc de véhicules. L'Ontario peut et doit suivre cet exemple !

Nouveau portail des donateurs

Les donateurs peuvent maintenant accéder à [notre Portail des donateurs](#) pour voir les dons récurrents actifs à venir, mettre à jour leur méthode de paiement et faire des changements. Ce changement fait partie de notre engagement à offrir transparence et contrôle sur la façon dont vous soutenez notre travail. Nous vous remercions de votre soutien continu !

La réponse d'Ottawa aux tarifs douaniers

Avec nos partenaires de la coalition Plan officiel populaire, nous avons envoyé au maire Sutcliffe [des recommandations](#) pour la réponse de la Ville aux tarifs douaniers. Nous avons appelé à un renforcement de la souveraineté alimentaire locale, de la souveraineté énergétique locale et de l'économie circulaire locale.

Semaine des Objectifs de développement durable

Au début du mois, [nous nous sommes joints](#) au Bureau de la durabilité des campus de l'Université d'Ottawa pour une table ronde sur les villes durables. Nous avons eu le plaisir de discuter avec des étudiants, des membres du personnel et des professeurs désireux d'apporter des changements significatifs dans leur communauté.



Pare-neige vivants

Résidents ruraux ! La ville d'Ottawa lance un programme de pare-neige vivant. Ce concept brillant, dont [nous avons appuyé](#) le développement, fournit un habitat faunique, prévient l'érosion du sol et empêche la neige de s'accumuler sur les routes. La Ville fournit les matériaux, les plantes et l'entretien, et vous paie même. Les détails [sont ici](#).

Le Grand ménage de la capitale

Vous voulez faire le ménage du printemps, mais à l'extérieur ? [Inscrivez-vous](#) au programme de nettoyage de la capitale de la Ville jusqu'au 2 mai.

Arbres gratuits pour les résidents !

Vous avez une propriété où il y a de la place pour un arbre ? Le programme de la Ville pour les arbres sur les propriétés résidentielles, que [nous avons appuyé](#), est maintenant [en ligne](#). Le programme ressemble à notre propre programme de don d'arbres - les participants reçoivent de l'aide pour choisir un arbre et en prendre soin - mais avec des arbres de plus grande taille. Il est à noter que les arbres disponibles ne sont pas tous indigènes. Écologie Ottawa reprendra son propre programme de dons d'arbres plus tard au printemps.



Dans le dernier numéro de Peace and Environment News, Nick Grover, notre Organisateur pour le changement climatique, a écrit sur « The Path to **15-Minute Neighbourhoods** » et sur le projet de nouveau règlement de zonage de la ville. (L'ébauche 2 a été rendu public le 20 mars !) [Lisez-le!](#)

Nous avons [parlé à CTV](#) de la motion du conseiller King demandant un examen des **pratiques de salage de la ville**. William van Geest, directeur exécutif d'Écologie Ottawa, a déclaré aux conseillers : « Nous pourrions accomplir beaucoup en suivant simplement des normes de base ».

Patricia Boal, de la CFRA, [nous a invités](#) à Ottawa at Work pour parler des changements proposés par la Ville aux permissions d'intendance des boulevards résidentiels. Notre verdict ? « Des avantages évidents pour les Ottavians.



Nick Grover, notre Organisateur pour les changements climatiques, parlera de notre programme d'autobus scolaires électriques au **Conseil des véhicules électriques d'Ottawa** lundi, le 31 mars à 19 h 30. Participez à [la réunion](#) en personne ou en ligne.

Rejoignez-nous à **l'Alliance française** le 3 avril à 18h00, d'abord pour une projection du film « Tant que le soleil frappe », puis pour une présentation de notre travail récent. **[Plus d'informations ici.](#)**

Restez au courant de **[tous nos événements ici](#)** !

*Nous sommes alimentés par les partisans de notre communauté. **[Faites un don](#)** aujourd'hui pour aider à créer une ville d'Ottawa verte et résiliente.*

Faire un don

Ecology Ottawa

<https://www.ecologyottawa.ca/>

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsundered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to noah.montpetit.armstrong@ecologyottawa.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, **[click here](#)**.